
Protokół Nr XLIV/2013 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 26 września 2013 r. 

 

XLIV Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła 

się 26 września 2013 r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Ad. 1  

Otwarcie XLIV Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1430 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Radna Sejmiku Województwa Warmińsko – Mazurskiego - Jolanta Szulc, 

- Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Nidzicy – Janusz Adamiak, 

- Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych – Ryszard Kłosowski,  

- Sekretarz Miasta – Krzysztof Widźgowski,  

- przedstawiciele mediów: Gazety Nowomiejskiej – Katarzyna Ochocka, Kuriera Iławskiego - 

Aleksandra Malinowska, Tygodnika Internetowego – Grzegorz Podkomorzy. 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa (lista - załącznik nr 3) 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był radny Grzegorz Dembek. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Mirosław Galiński. 

Przewodnicząca zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Galiński wyraził zgodę. 
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Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

 Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali w materiałach sesyjnych porządek obrad 

(załącznik nr 4).  

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za jego przyjęciem. Głosowało 16 radnych. 

Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XLIV Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Powiatu. 
6. Sprawozdanie z prac Zarządu.   
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Informacja Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich na temat bieżących i 

planowanych remontów dróg wojewódzkich na terenie powiatu nowomiejskiego. 
9. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2013 r.  
10. Przerwa 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał 
zmieniających: XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/290/2013 z dnia 21 
lutego 2013r., XXXVII/295/2013 z dnia 28.03.2013r.. XXXVIII/305/2013 z dnia 
25.04.2013r., XXXIX/313/2013 z dnia 29.05.2013r. , XL/322/2013 z dnia 
27.06.2013r., XLII/336/2013 z dnia 25.07.2013 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. 
w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał 
zmieniających: XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/291/2013 z dnia 21 
lutego 2013r., XXXVII/296/2013 z dnia 28.03.2013r., XXXVIII/306/2013 z dnia 
25.04.2013r., XXXIX/314/2013 z dnia 29.05.2013r., XL/323/2013 z dnia 
27.06.2013r., XLII/337/2013 z dnia 25.07.2013 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego ufundowania sztandaru 
Komendzie powiatowej Policji w Nowym Mieście Lubawskim. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Nowomiejskiego. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla poszkodowanych w 

pożarze w miejscowości Otręba. 
16. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
17. Sprawy różne. 
18. Zakończenie obrad XLIV Sesji Rady Powiatu. 
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Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Powiatu  

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XLIII Sesji był radny Jan Czapliński. 

Radny Czapliński poinformował, że zapoznał się z protokołem, który wiernie odzwierciedla 

przebieg obrad. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLIII/2013. 

Głosowało 16 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 31 

sierpnia do 19 września 2013r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 26 i 30 

sierpnia oraz 5 i 10 września 2013r. (załącznik nr 5). 

Przewodnicząca poprosiła o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformowała, że z ważniejszych wydarzeń jakie miały miejsce poza pracami 

Zarządu należy wymienić: 

- ogłoszenie kolejnego przetargu na sprzedaż budynku szkoły przy ul. Grunwaldzkiej 3, 

- odbiór drogi Kurzętnik - Nielbark, 

- dożynki gminne i gminno – powiatowe w Jamielniku - Starosta podziękowała wszystkim za 

obecność na uroczystości, 

- spotkania w Ministerstwie Zdrowia w sprawie dotacji na spłatę zobowiązań przejętych 

przez powiat po SP ZOZ, 

- 18.09 – konferencja zorganizowana przez Stowarzyszenie „Salveo”, Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie i Starostwo Powiatowe pn. „Wzmocnienie zdrowia emocjonalnego i 

umysłowego zranionych dzieci”, 

- 19.09 – spotkanie z Wójtem Gminy Grodziczno na temat inwestycji drogowych; spotkanie z 

przedstawicielami energetyki i PKP na temat prac związanych z modernizacją linii kolejowej 

Gdańsk – Warszawa; posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; 

- 20.09 – podpisano umowę na realizację inwestycji Boleszyn – Wlk. Leźno;  

- odbywały się liczne imprezy szkolne i sportowe; 

- 24.09 wojewódzka inauguracja szkolnego roku sportowego – duża impreza, która odbyła się 

dzięki wsparciu Warmińsko – Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego i gmin, 
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- 23.09 – Konwent Powiatów – głównym temat było finansowanie Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych tzw. „schetynówek” – do podziału na cały kraj ma być tylko 

250 mln zł. , Konwent ma wystosować stanowisko w sprawie zwiększenia puli środków, 

- 25.09 – międzynarodowa konferencja pn. „Formy pracy i pomocy socjalnej w Niemczech i 

w Polsce”. 

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie pytań. 

Radny Andrzej Andrzejewski powiedział, że w protokole z posiedzenia Zarządu w dniu 26 

sierpnia jest informacja, że Zespół Szkół Zawodowych w Kurzętniku wykazał braki 

finansowe na rok 2013 w wysokości 260 398 zł. Brakujące środki przesunięto z budżetu 

Zespołu Szkół im. C. K. Norwida oraz budżetu Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach. 

Radny zapytał w jaki sposób powstała taka „dziura” w budżecie. Radny poprosił również o 

wyjaśnienie co kryje się pod pojęciem: „przystosowanie sal informatycznych” na które 

zabrało 29 tys. zł. w budżecie ZSZ. Ponadto w protokole jest informacja, że szkoła (ZSZ) 

będzie potrzebowała do końca 2013r. środków finansowych w wysokości 2 298 799 zł. 

Radny zapytał skąd taka rozbieżność. 

Starosta poinformowała, że pracowni było potrzeba więcej niż przewidziano w projekcie. A 

nawet te które były, nie były w pełni przygotowane jeżeli chodzi o sieć informatyczną. 

Konieczne było wsparcie finansowe szkoły, aby 1 września pracownie mogły normalnie 

funkcjonować. Do tego doszło przeniesienie szkoły rolniczej z Czachówek. Dla tej szkoły też 

należało przystosować sale na pracownie.      

Radny Andrzejewski zapytał ile było zaplanowanych pracowni w projekcie. 

Starosta odpowiedziała, że o ile dobrze pamięta – dwie, ale wówczas nie planowano 

przeniesienia ZSR z Czachówek. 

P. Skarbnik poinformowała, że z nowym rokiem szkolnym część klas zawodowych przeszła z 

Zespołu Szkół do ZSZ w Kurzętniku. Z tym wiąże się konieczność przeniesienia środków 

finansowych. To samo dotyczy przeniesionego ZSR w Czachówkach. Kwota 2 298 799 zł. 

oznacza, że po zmianach tyle miał wynosić budżet ZSZ na ten rok. Po zmianach w budżecie, 

które będą dokonane na dzisiejszej sesji budżet ZS wyniesie 5 271 121 zł. (zmniejszenie o 

189 115 zł.) Przeniesiono także jedną sprzątającą z ZS do ZSZ i za tym też przeszły środki 

finansowe.  Budżet ZSZ po zmianach wyniesie 2 353 016 zł. Wzrost budżetu wynika więc z 

przeniesienia uczniów, zwiększenia wydatków rzeczowych. Budżety pozostałych dwóch 

szkół zmalały.  

Radny Stanisław Czajka zapytał o zmniejszenie budżetu ZS o ponad 189 tys. zł. Stwierdził, 

że przeniesienie sprzątaczki to kwota do końca roku ok. 5-7 tys. zł. z pochodnymi. Pytanie – 



 5

co z resztą tej kwoty; czy budżet szkoły był o tyle zawyżony. Radny zapytał czy nie ma 

obawy, że pod koniec roku szkoła wystąpi o zwiększenie budżetu.  

Starosta odpowiedziała, że zmiany budżetów szkół nie dokonują się bez udziału dyrektorów 

szkół i księgowych. Należy pamiętać, że część nauczycieli przeszła z ZS do ZSZ, ponieważ w 

„Norwidzie” nie było naboru do klas pierwszych zawodowych. Nabór do klas pierwszych 

robił już ZSZ. Z tego wynika ta różnica. 

Radny Galiński powiedział, że część uczniów z terenu gminy dojeżdża do techników w 

Lubawie i Brodnicy. Chodzi o technikum rolnicze. Wśród pierwszych klas technikum ZSZ 

nie ma technika rolnika. Radny zapytał czy nie było chętnych, czy nie prowadzono naboru.  

Starosta odparła, że prawdopodobnie nie było naboru. Podobnie był problem z naborem do 

technikum architektury krajobrazu. Zgłosiło się tylko kilku chętnych. Nie udało się stworzyć 

oddziału.  

Radna Danuta Mazurkiewicz powiedziała, że to są dwie różne sprawy. Na kierunek, o którym 

mówi p. Starosta był nabór, tylko chętnych nie było. Na kierunek technik rolnik w ogóle nie 

prowadzono naboru.     

Starosta odpowiedziała, że udzieli odpowiedzi na to pytanie w późniejszym terminie.  

Radna Mazurkiewicz stwierdziła, że w typowo rolniczym powiecie za chwilę nie będzie 

żadnej klasy technika rolnika. 

Radny Czajka powiedział, że 16 września w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym odbyła 

się pierwsza rozprawa, na której rozpatrywano skargę rodziców ZSR w Czachówkach na 

uchwałę Rady Powiatu. Sprawę odroczono, powiat ma przedstawić dokumenty. Główny 

zarzut rodziców jest prawdopodobnie taki, że przeniesienie szkoły do Kurzętnika jest 

równoznaczne z jej likwidacją. Radny powiedział, że wskazane byłoby, aby w najbliższym 

czasie Zarząd Powiatu wspólnie z radcą prawnym rozważyli taką ewentualność, że sąd 

przyzna rację rodzicom. Pytanie - jakie będą tego konsekwencje i co trzeba będzie dalej robić. 

Taka sytuacja niestety może zaistnieć. 

Przewodnicząca powiedziała, że sprawę tę poruszymy na następnej sesji. Wszyscy wiedzą jak 

działają sądy, ale 1 września zaczął się rok szkolny. Jeżeli taka sprawa wpłynęła do sądu, 

wypadało ją rozpatrzyć w sierpniu, aby była jasna sprawa przed rozpoczęciem roku 

szkolnego. Tak jak powiedział radny, powiat ma uzupełnić brakujące dokumenty. Trzeba 

poczekać na decyzję sądu i nie martwić się na zapas. Należy mieć nadzieję, że do następnej 

sesji sąd rozstrzygnie sprawę.  

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał o sprawę urlopów dla poratowania zdrowia, z jakich mogą 

korzystać nauczyciele. W materiałach z prac Zarządu jest informacja, że Zarząd sugerował 
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dyrektorom, aby kierowali nauczycieli na badanie do wojewódzkiego ośrodka medycyny 

pracy. Z protokołu wynika, że jeden z dyrektorów nie skierował osoby do ośrodka. Radny 

Ząbkiewicz zapytał również czy wiadomo ilu uczniów rozpoczęło naukę w Zespole Szkół w 

Bielicach utworzonym przez gminę Biskupiec. 

Starosta powiedziała, że Zarząd, obawiając się tego, że spora ilość nauczycieli może 

skorzystać z urlopu zdrowotnego, przypomniał jedynie dyrektorom szkół, że mogą skorzystać 

z takiej możliwości. Zarząd nie ma do tego kompetencji. Jeżeli chodzi o tą jedną sprawę, 

wniosek był złożony w lipcu i nie było już możliwości, aby nauczyciela skierować na 

badanie. Takiego wyjaśnienia udzielił p. Dyrektor. Jeżeli chodzi o szkołę w Bielicach, nie 

powstało liceum ogólnokształcące. Uczniowie, którzy mieli się tam uczyć, zgłosili się do 

Zespołu Szkół w Nowym Mieście. Reszta poszła do innych szkół 

P. Barbara Przeradzka - Martko dodała, że chodzi o pojedyncze osoby. 

Starosta powiedziała, że w Bielicach powstała jedynie klasa zawodowa licząca kilkanaście 

osób.  

Radny Czajka powiedział, że klasa liczy 26 osób. Stwierdził, że jego zdaniem jeżeli chodzi o 

urlopy zdrowotne Zarząd posunął się trochę za daleko, sugerując dyrektorom szkół wysyłanie 

w wątpliwych przypadkach nauczycieli do wojewódzkich ośrodków medycyny pracy. Fakt, 

że dyskutuje się nad pewnymi zapisami Karty Nauczyciela m.in. dotyczącymi urlopów 

zdrowotnych. Póki co jednak, przepisy są jednoznaczne – decyzję o urlopie podejmuje 

jednoosobowo lekarz, może to być nawet lekarz pierwszego kontaktu. I to jest „święte”,  

dyrektor przyjmuje jedynie dokumenty. 

Starosta stwierdziła, że w sumie nie ma o czym mówić. Chodzi zaledwie o jeden przypadek 

kiedy nauczyciel poszedł na urlop zdrowotny. Zarząd, wiedząc co dzieje się w gminach, 

obawiał się, że takich przypadków może być więcej. Wiadomo, że wiąże się to z pieniędzmi. 

Dyrektorzy wiedzą o tym, że mogą skierować do wojewódzkiego ośrodka, a Zarząd tylko o 

tym przypomniał.      

Radna Sejmiku Województwa Warmińsko – Mazurskiego Jolanta Szulc powiedziała, że taka 

praktyka była stosowana w poprzednim roku szkolnym przez inne samorządy. Istotnie - 

lekarz podejmuje decyzję o udzieleniu urlopu jednoosobowo. Wyznacza okres urlopu 

jednorazowo do 12 miesięcy maksymalnie. Dyrektor szkoły ma prawo skierować nauczyciela 

na powtórne badanie do wojewódzkiego zespołu medycyny pracy i takie praktyki stosuje się. 

Samorządy sugerują dyrektorom, aby to czynili. Do wojewódzkiego zespołu trafia wiele 

takich spraw.  
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Radny Czajka powiedział, że jest o czym mówić. Poruszył ten temat właśnie dlatego, że 

wystąpił zaledwie jeden przypadek pójścia na urlop zdrowotny na trzy szkoły.  

Radna Katarzyna Trzaskalska powiedziała, że do Zarządu docierały głosy, że takich 

przypadków może być więcej. 

Przewodnicząca powiedziała, że cały problem tkwi w tym, że za urlop zdrowotny samorząd 

płaci z własnego budżetu. Jeżeli płaci się składki zdrowotne do ZUS, to ZUS powinien też 

płacić za urlop. I problem się rozwiąże.  

Starosta dodała, że w gminie Grodzicznie jeden z dyrektorów skorzystał z możliwości i 

dwóch nauczycieli musiało wrócić do pracy. 

Przewodnicząca stwierdziła, że po raz kolejny ustawodawca ustala przepis, a konsekwencje 

ponosi samorząd. 

Radny Mirosław Galiński zapytał czy p. Starosta posiada nowe informacje na temat budowy 

obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. W jednym z programów w telewizji wymieniano 

tylko obwodnice w Olsztynie i Brodnicy.  

Przewodnicząca powiedziała, że obwodnica Brodnicy ma być realizowana z innego programu 

niż obwodnica Nowego Miasta. Obwodnica Nowego Miasta ma być realizowana z Programu 

Polska Wschodnia. Jeżeli chodzi o drogę krajową nr 15, wreszcie ktoś zauważył, że jest to 

najkrótszy dojazd do autostrady.   

Starosta powiedziała, że wg. jej wiedzy projekt na budowę obwodnicy jest zakończony.  

Sekretarz Miasta Krzysztof Widźgowski poinformował, że p. Burmistrz nie mógł przybyć na 

Sesję Rady Powiatu, ponieważ pojechał na spotkanie w sprawie obwodnicy do Ministerstwa 

Rozwoju Regionalnego. 

Radna Sejmiku Województwa Warmińsko – Mazurskiego Jolanta Szulc poinformowała, że 

cały czas podejmowane są działania, żeby obwodnica Nowego Miasta znalazła się w 

następnym okresie programowania 2014 – 2020. Faktycznie, nie był to priorytet i dlatego 

starano się przekonać władze województwa, żeby też lobbowały na rzecz obwodnicy. Jest to 

bowiem sprawa nie na poziomie województwa, ale na poziomie krajowym. Obwodnica ma 

być realizowana z Programu Polska Wschodnia i wg. ostatnich informacji jakie posiada p. 

Szulc, jest wskazanie, że w następnym okresie programowania priorytet będą miały dwie 

obwodnice– obwodnica Olsztyna i Nowego Miasta.  Będą Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad w Olsztynie będzie prowadzić rozmowy na ten temat z Ministerstwem 

Rozwoju Regionalnego. Dzisiejsza wizyta w Ministerstwie Burmistrza Miasta i Wójta 

Kurzętnika, ma na celu przekazanie tych informacji. Do końca roku będzie przeprojektowana  

i zakończona dokumentacja. Tak zapewnia Dyrektor GDDKiA p. Niecewicz. Jest to 



 8

niewątpliwie plus na korzyść obwodnicy. Miejmy nadzieję, że wszystkie te działania 

spowodują, że obwodnica powstanie. Zarząd Województwa i Marszałek odnoszą się do tego 

pozytywnie.  Na pewno będą potrzebne kolejne spotkania w Ministerstwie i argumenty 

poparte merytorycznymi danymi i rzeczywistymi potrzebami powiatu, a szczególnie miasta. 

P. Szulc dodała, że remont ulicy Tysiąclecia jest pewnym rozwiązaniem dla poprawy 

wewnętrznego ruchu w mieście, zwłaszcza w godzinach szczytu. Ulica Tysiąclecia stanowi  

alternatywę dla ulicy Grunwaldzkiej jeżeli chodzi o ruch osobowy. Niestety przejazd ciężkim 

transportem przez miasto ulicą Grunwaldzką jest bardzo trudny. P. Szulc dodała, że miała 

jechać na spotkanie do Ministerstwa, ale z różnych względów nie było to możliwe. Jednak na 

pewno będzie pilotowała sprawę obwodnicy. 

Przewodnicząca wyraziła nadzieję, że starania o obwodnicę powiodą się. Następnie 

zaproponowała, aby przejść do następnego punktu porządku obrad. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła radnych o zgłaszanie pytań i wniosków. 

Radny Andrzej Andrzejewski  zadał pytanie Sekretarzowi Miasta - kiedy zostanie zakończony 

remont ulicy Zdrojowej. Radny dodał, że remont ulicy Tysiąclecia przebiegł bardzo sprawnie, 

a w przypadku ul. Zdrojowej, zamknięto most na rzece Groblicy i końca remontu nie widać. 

P. Widźgowski odpowiedział, że cały czas trwa regulacja Groblicy. Wykonuje go firma 

zewnętrzna. Po zakończeniu prac związanych z regulacją rzeki, dokończony będzie remont ul. 

Zdrojowej. P. Widźgowski powiedział, że nie potrafi udzielić informacji kiedy to nastąpi.  

Przewodnicząca poprosiła, aby na następną sesję dać odpowiedź w tej sprawie. 

P. Widźgowski powiedział, że przekaże wniosek p. Burmistrzowi. 

Radny Andrzejewski powiedział, że po raz kolejny składa wniosek w sprawie remontu drogi 

wewnętrznej przy budynku Starostwa przy ul. Grunwaldzkiej 3. 

Radna Danuta Mazurkiewicz powiedziała, że radni walczą trzy lata o remont kawałka drogi. 

Radny Andrzejewski zaapelował, aby do końca roku wykonać to zadanie. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski odpowiedział, że nie jest to droga 

powiatowa, jest to droga wewnętrzna należąca do powiatu. Jeżeli w budżecie powiatu znajdą 

się środki na jej remont, ZDP wykona dokumentację, kosztorys. Według starego kosztorysu 

koszt remontu wyniósłby ok. 85 tys. zł. Koszt zależy od tego z czego droga będzie wykonana 

– z polbruku czy z masy bitumicznej.  

Przewodnicząca zapytała która technologia byłaby lepsza. 
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P. Kłosowski odpowiedział, że od strony garaży na pewno musi być położona masa 

bitumiczna. Dalej, bliżej przychodni „Eskulap”, mogłaby być położona kostka. Zdaniem p. 

Kłosowskiego powinno się robić remont w jednej technologii czyli położyć asfalt. 

P. Szulc powiedziała, że jakiś czas temu uzyskała zgodę na położenie kostki na nie swoim 

gruncie między rozdzielnią elektryczną, a przychodnią. Mimo, że nie był to jej grunt, musiała 

to zrobić, bo w tym miejscu była jedna wielka dziura.  

P. Kłosowski powiedział, że rozmawiano z właścicielem centralnej kotłowni, który obiecał 

się włączyć w tą sprawę. Chodziło o rozbiórkę płotu przy kotłowni . Należałoby jeszcze raz 

spotkać się z p. Wierzbowskim  i wrócić do tematu.  

Radna Mazurkiewicz powtórzyła, że radni bezskutecznie walczą trzy lata o remont krótkiego 

odcinka drogi w centrum miasta.        

P. Kłosowski stwierdził, że on walczy o remont odcinka od I kadencji Rady. Pierwszy 

kosztorys zrobiono w okresie kiedy Starostą był p. Derlicki.   

Przewodnicząca stwierdziła, że łatwiej czasami przeforsować większe inwestycje, a potknąć 

się można o te drobne. Dodała, że może miasto dołoży się do remontu. 

Radny Tomasz Szczepański  powiedział, że ostatnia sesja Rady Powiatu była poświęcona 

inwestycjom drogowym. Wiemy, że z planu remontów i inwestycji wypadła droga Nowe 

Miasto Lubawskie - Mroczno - Słup. Radny wnioskował do ZDP i Zarządu Powiatu, aby w 

następnym roku wyremontować najgorsze, najbardziej niebezpieczne odcinki.  Wiemy 

wszyscy jaki jest stan ten drogi, jak duży jest ruch i jaka wypadkowość. Radny wnioskował, 

aby znalazła się przynamniej kwota kilkadziesiąt tys. zł. na remont najgorszych odcinków. 

Przewodnicząca powiedziała, że jest to wniosek do przyszłorocznego budżetu. Następnie 

zapytała czy ktoś z radnych chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8 

 Informacja Dyrektora Zarz ądu Dróg Wojewódzkich na temat bieżących i 

planowanych remontów dróg wojewódzkich na terenie powiatu nowomiejskiego 

Przewodnicząca poprosiła P. Janusza Adamiaka – Kierownika Rejonu Dróg Wojewódzkich w 

Nidzicy o przedstawienie bieżącej sytuacji na drogach wojewódzkich. Głównie chodzi o 

drogę nr 538, przebiegającą przez wszystkie gminy powiatu. Najgorzej wygląda sytuacja na 

moście w Słupnicy w gminie Biskupiec i na terenie gminy Grodziczno. W przypadku gminy 

Grodziczno chodzi o to, że przy budowie linii kolejowej i budowie innych dróg, drogi 

powiatowe są rozjeżdżane. Z kolei na terenie gminy Biskupiec jest ograniczenie nośności na 

moście w Słupnicy i cały ciężki transport jedzie drogami powiatowymi i innymi, które nie są 
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do tego przystosowane. Przewodnicząca zapytała jakie są plany ZDW na następny rok i czy 

jest szansa na rozwiązanie tych problemów. 

P. Adamiak powiedział, że dyrektor ZDW nie mógł przybyć osobiście na sesję i jego 

oddelegował, aby udzielił  wyjaśnień na omawiany temat. Zaproponował, że na początku 

przedstawi kilka ogólnych informacji. Przez powiat nowomiejski przebiegają dwie drogi 

wojewódzkie – 538 o długości 48,80 km i 541 – długości  10,5 km. Na tych drogach 

zlokalizowane są mosty (8) i przepusty (ok. 33) Jak na taką długość dróg, jest to duża ilość 

obiektów inżynierskich. W okresie ostatnich dziesięciu lat od 2003 r. do 2013 r. gruntownie 

wyremontowano cztery z nich. W 2010 r. oddano do użytku nowy most w Kuligach, który 

przed remontem miał nośność do 15 ton, a po remoncie  - 30 ton. W Pacółtowie i Fitowie 

wybudowano dwie kładki dla pieszych. Wyremontowano również wszystkie obiekty mostowe 

znajdujące się na tym odcinku. Zaszłości są duże. Do remontu został wspomniany most w 

Słupnicy, który być może zostanie wyremontowany w najbliższych latach. W wymienionym 

okresie, na w/w drogach wojewódzkich łącznie wydatkowano ponad 8 mln zł. I to widać. Na 

niektórych odcinkach stan dróg jest lepszy, na innych gorszy, ogólnie – nie jest zły. Jeżeli 

chodzi o plany na następny rok – Zarząd Województwa nie przedstawił jeszcze założeń 

budżetowych na przyszły rok, wiec nie ma podstaw do planowania inwestycji na przyszły 

rok. Wiadomo natomiast ile będzie pieniędzy na bieżące utrzymanie dróg. Tyle samo co w 

tym roku. Na 455 km dróg jakie ma w administrowaniu RDW w  Nidzicy do dyspozycji było 

6 200 tys. zł., co przeliczeniu na sieć drogową znajdującą się na terenie powiatu daje 330 tys. 

zł. Z tego 40% idzie na zimowe utrzymanie dróg, 40 % - na łatanie dziur, 20% na inne zabiegi 

tj. koszenie.     

Przewodnicząca powiedziała, że droga 538 jest najkrótszą drogą do autostrady. Dla 

mieszkańców powiatu jest bardzo ważna, ale mamy świadomość, że władze wojewódzkie nią 

nie jeżdżą. Dlatego jest pomijana w różnych planach. Są specjalne fundusze na przebudowę 

mostów. Należałoby wystąpić o środki, jeżeli już nie na poprawę odcinków znajdujących się 

na terenie gminy Grodziczno, to chociaż na remont mostu w Słupnicy.  

P. Adamiak odpowiedział, że kończy się obecna perspektywa finansowa w UE.  Być może 

jakieś odcinki drogi nr 538 zostaną wpisane do planów na nową perspektywę 2014-2020. W 

przypadku mostu w Słupnicy jest szczególnie trudna sytuacja, ponieważ mamy do czynienia z 

piętrzeniem wody, obok znajduje się elektrownia wodna.  Szacunkowy koszt przebudowy 

mostu wyniósłby co najmniej 5 mln zł.  

Radny Kazimierz wiśniewski powiedział, że ograniczenie nośności na moście zatrzymuje cały 

ruch na drodze wojewódzkiej  i transport idzie na drogi powiatowe. Zakłady znajdujące się w 
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okolicy Biskupca nie mają możliwości innego dojazdu. Drogi powiatowe są rozjeżdżane. W 

Słupnicy były dwa mosty. Po remoncie starego mostu, 2 lata temu postawiono znak 

ograniczający nośność na drugim moście.  Droga 538 była wyremontowana na pewnym 

odcinku. Ale jeżdżąc nią można się zastanawiać – w jakiej technologii była remontowana, 

skoro po 3-4 latach nowa nawierzchnia wygląda źle.  

P. Adamiak poprosił, aby radny skonkretyzował pytanie. 

Radny Wiśniewski powiedział, że apeluje o jak najszybsze udrożnienie mostu w Słupnicy. 

P. Adamiak powiedział, że faktycznie w Słupnicy były dwa mosty – jeden stary od strony 

Łasina rozebrano, ponieważ zagrażał bezpieczeństwu drogowemu. W trakcie remontu 

dokonano przeglądu inżynierskiego drugiego mostu. Okazało się, że w środku jest pęknięcie. 

Wprowadzono ograniczenie nośności z uwagi na zły stan techniczny. Takich obiektów w 

Rejonie jest jeszcze 15. Zarząd ma program naprawy wszystkich obiektów, tylko że realizacja 

odwleka się w czasie. P. Adamiak powiedział, że nie zadeklaruje dziś, że most zostanie 

wyremontowany. Chodzi o duże koszty. Jest to inwestycja i decyzję podejmie Zarząd 

Województwa i Sejmik Województwa.  Jeżeli chodzi o stan drogi wojewódzkiej nr 538 – 

remont był wykonany 6-7 lat temu, a okres żywotności takiej nawierzchni, zgodnie z 

zastosowaną technologią i uwzględniając remonty, wynosi 4-5 lat. Przy technologii w jakiej 

remontuje się obecnie drogę 541, okres trwałości wynosi 20 lat. Ale tu generalnie 

wymieniana jest cała nawierzchnia.  

P. Kłosowski powiedział, że ZDW robi remonty stosując 2 warstwy masy po 4 cm. Drogi 

powiatowe ze względów oszczędnościowych budowane są w ten sposób, że robi się 2 

warstwy po 3 cm. Drogi leżą 10-15 lat. Nie ma z nimi problemów, ponieważ nie ma na nich 

takiego ruchu jak na drogach wojewódzkich. 

Wicestarosta powiedział, że on chciałby się skupić na gminie Nowe Miasto lubawskie, bo ją 

reprezentuje. Poruszył kwestię fatalnego stanu drogi  538 na odcinku od mostu w Kuligach do 

Pacółtowa. Powiedział, że przez miejscowość Tylice na chodniku leżą jeszcze stare, 

połamane płyty chodnikowe, które stwarzają zagrożenie dla pieszych. Wicestarosta 

wnioskował o wymianę kostki na polbruk. Bariery energochłonne są stare, kamienne, też 

wymagają wymiany. Kolejny problem – z góry tylickiej przy opadach deszczu spływa piach i 

osadza się na zakrętach drogi stwarzając duże zagrożenie dla kierujących pojazdami. 

Wicestarosta wnioskował, aby w planach robót na przyszłe lata uwzględnić ten odcinek. 

Kolejny problem dotyczy drogi powiatowej nr 1333N z Nowego Miasta Lubawskiego do 

Iławy. Z ostatnich pomiarów ruchu wynika, że ruch na niej znacząco wzrósł (w 2011 r. – było 

ok. 1.000 samochodów na dobę, a w miesiącu wrześniu 2013 r. – ok. 3000). Jest to 
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spowodowane  remontem drogi wojewódzkiej na odcinku Iława – Sampława.   Wicestarosta 

zapytał czy Zarząd Województwa lub  ZDW nie poczuwa się do tego, aby partycypować w 

kosztach naprawy drogi powiatowej z uwagi na zwiększone obciążenie ruchem drogowym. 

P. Adamiak odpowiedział, że jeżeli chodzi o odcinek drogi Tylice – Pacółtowo, na pewno 

ZDW zajmie się tym w przyszłym roku. Może nie cały odcinek drogi , ale jego część będzie 

wyremontowana. Jeżeli chodzi o remont drogi wojewódzkiej 536 Iława – Sampława, 

wykonawca tak realizuje remont, że nie ma wyznaczonych objazdów. Gdyby były 

wyznaczone objazdy, naprawienie szkód na drodze powiatowej byłoby po stronie ZDW lub 

wykonawcy.    

Wicestarosta powiedział, że w prasie niestety pojawiła się instrukcja objazdu drogą 

powiatową. 

P. Adamiak powiedział, że wykonawca miał wykonać zadanie do końca roku.  Obecnie 

deklaruje, że wykona do końca czerwca 2014 r.  

Radna Trzaskalska powiedziała, że mieszka przy drodze wojewódzkiej nr 541 w Montowie. 

Radna podziękowała za to, że mieszkańcy doczekali się remontu całego odcinka drogi od 

Lidzbarka do Lubawy. Jest to przebudowa całej drogi łącznie z budową rond. Radna zwróciła 

uwagę na połączenie dróg 538 i 541 na nowobudowanym rondzie w Katlewie - na wyjeździe 

w kierunku Grodziczna jest wybudowane wysokie pobocze. W niektórych miejscach jest 

uskok ok. 20 cm.  Mieszkańcy liczą, że jak wykonawca zakończy roboty, zabezpieczy 

pobocza. Radna powiedziała, że drogą od Tylic do Pacółtowa jeździ często i z zadowoleniem 

przyjęła informację, że jest szansa na remont tego odcinka. Podziękowała również za remont 

odcinka od Linowca do Kulig. Dodała, że teraz w pierwszej kolejności powinien być 

wyremontowany odcinek przy jeziorze w Kuligach.   

P. Adamiak odpowiedział, że jeżeli chodzi o uskoki, wykonawca po zakończeniu remontu, 

dokona ich naprawy. Wykonawca ma zakończyć roboty do końca maja 2014 r., a drogę do 

użytkowania oddać pod koniec czerwca. Koszt całej inwestycji wynosi 73 mln zł. , z tego na 

terenie powiatu nowomiejskiego – ok. 27 mln zł. Można na tej podstawie wyliczyć, że remont 

kilometra drogi kosztuje 2 600 tys. zł. 

Radny Wacław Jabłoński wrócił do kwestii drogi 1333N. W 1999 r. budowany był most w 

Rodzonem. Wówczas droga 1333N była intensywnie eksploatowana i powiat również nie 

otrzymał żadnej rekompensaty.  Teraz ruch na drodze wzrósł trzykrotnie. Radny wnioskował, 

aby podjąć ten temat, tym bardziej, że w najbliższych dniach droga ma być jeszcze bardziej 

obciążona z uwagi na budowę ronda na drodze 536. Nie można udawać, że nic się nie dzieje. 

Droga remontowana z wysiłkiem przez powiat, teraz jest po prostu rozjeżdżana.  
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Radna Mazurkiewicz poparła przedmówcę. Podkreśliła, że powiat nowomiejski jest małym 

powiatem, ma ograniczony budżet. Remont drogi do Iławy jest ogromnym obciążeniem dla 

budżetu. Droga jest teraz niszczona w związku z przeniesieniem ruchu drogowego z drogi 

wojewódzkiej.  ZDW powinien  wesprzeć powiat w naprawie. 

P. Adamiak powiedział, że nie jest kompetentny, aby składać deklaracje w tej sprawie. 

Poinformował, że 3 października o g. 11 jest rada budowy drogi 536. Jeżeli ktoś z radnych 

chce w niej uczestniczyć i przedstawić ten wniosek, nie ma takich przeszkód.  

Radna Mazurkiewicz powtórzyła, że powiat nie ma własnych środków na remonty. Musi je 

realizować z kredytów. Wyraziła nadzieje, że ktoś z Rady i Zarządu pojedzie na spotkanie i 

przedstawi mocne argumenty w tej sprawie. 

Radny Marek Tuchalski powiedział, że budżet na następny rok nie jest ustalony, ale czy ZDW 

ma harmonogram remontów na najbliższe lata? Radny zapytał również czy most w Słupnicy 

jest przewidziany do remontu, jeśli tak, to kiedy. 

P. Adamiak odpowiedział, że radny otrzyma pisemną odpowiedź w tej sprawie, do 

wiadomości Rady Powiatu. 

Przewodnicząca powiedziała, że budżet województwa nie jest opracowany, ale poszczególne 

jednostki składają do niego propozycje, ZDW również. Niezrozumiałe jest, że kwestia 

remontu jednego mostu wszystko blokuje.  

Radny Czajka powiedział, że istotnie, największym problemem na drodze 538 jest most w 

Słupnicy, ale do remontu kwalifikuje się również odcinek drogi od Bielic do granic 

województwa, do Łasina. Radny  wnioskował, aby uwzględnić remont tego odcinka w 

najbliższych planach. Radny poruszył również kwestię budowy chodnika wzdłuż drogi 538 w 

kierunku Słupnicy. Mieszkańcy Biskupca, zwłaszcza ul. Podleśnej, cieszyli się, że chodnik 

będzie budowany. Swego czasu podjęto działania, aby gmina wybudowała chodnik wspólnie 

z województwem. Niestety, na razie ten pomysł upadł. Nieoficjalnie radny dowiedział się, że 

ze strony gminy nie ma zaangażowania w tej sprawie. Mimo, że dokumentacja jest 

opracowana, sprawa stoi w miejscu. Wójt na sesji Rady Gminy poinformował, że chodnika w 

kierunku Słupnicy i podobnie w kierunku Bielic nie będzie, ponieważ ZDW nie ma pieniędzy 

i nie jest tym zainteresowane. Z kolei p. Kierownik, w nieformalnej rozmowie przed sesją, 

deklarował, że jest gotowy do rozmów na ten temat. Radny Czajka zaapelował, aby zająć się 

tą sprawą, nie czekać aż dojdzie do nieszczęśliwego wypadku. 

Radny Marek Ząbkiewicz wnioskował o wycinkę krzewów przy drodze 538 na odcinku do 

Biskupca. Część krzaków wycięto, a część została. Naprawy wymagają też podmyte pobocza 

na odcinku do Wawrowic. Z kolei na odcinku od Nowego Miasta do Marzęcic drzewa bardzo 
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zachodzą w drogę. Odcinkiem tym porusza się wielu rowerzystów i pieszych. Jest bardzo 

niebezpiecznie. Radny zapytał czy w planach jest budowa chodnika na tym odcinku. 

Przewodnicząca zwróciła uwagę, że przy wyjeździe z Mikołajek, widoczność z prawej strony 

zasłania jedno drzewo.  

p. Kłosowski powiedział, że ZDP wspólnie z Urzędem Gminy w Grodzicznie zgłosił postulat 

dotyczący skrzyżowania drogi wojewódzkiej 541 z drogą powiatową w miejscowości 

Montowo. Chodzi o odwodnienie tego odcinka. Na postulat nie ma odpowiedzi.  

Radny Tomasz Szczepański powiedział, że wszelkie zagrożenia przy wyjeździe z dróg 

podporządkowanych na drogi wojewódzkie, powodowane przez drzewa, powinny być 

eliminowane. Szczególnie drzewa przy drodze wojewódzkiej pomiędzy Kiełpinami, a 

Katlewem wymagają podcięcia. Należałoby również wyremontować najgorszy odcinek drogi 

od budowanego ronda w Katlewie w kierunku Grodziczna o długości ok. 300 metrów. 

Radna Trzaskalska powiedziała, że Urząd Gminy skierował wniosek do ZDW w sprawie 

zjazdu z nowobudowanej drogi przy szkole w Montowie. Autobus nie ma gdzie zajechać, aby 

wysadzić dzieci. W tej chwili zatrzymuje się na drodze, przy wjeździe do szkoły. Chodzi o to, 

aby autobus mógł zjechać z drogi, aby dzieci mogły bezpiecznie wysiąść przy nowym 

chodniku. 

P. Adamiak odpowiedział, że poruszy ten temat na radzie budowy. Poinformował, że w 

sprawach dotyczących budowy chodnika czy remontu nawierzchni, decyzję podejmuje 

Zarząd Województwa i Sejmik Województwa. Jeżeli chodzi o wycinkę krzaków – w miarę 

możliwości będzie realizowana. Pobocza przy drodze w kierunku Wawrowic będą robione w 

tym roku.  Wycinka drzew to trudny temat. Na zgodę na wycinkę drzewa trzeba czekać 1-1,5 

roku. Zaledwie 10-15 wniosków o wycinkę o wycinkę drzew, uzyskuje akceptację.  Drzewa 

znajdujące się w skrajni drogi na odcinku do Katlewa będą podcięte.  P. Adamiak dodał, że na 

pozostałe pytania prześle odpowiedź na piśmie.  

Starosta zapytała czy ZDW posiada plan remontów.  

P. Adamiak odpowiedział, że jest opracowany plan rozwoju sieci drogowej województwa. 

Kierownik Rejonu składa zapotrzebowanie do ZDW i Zarządu Województwa. W przypadku 

remontu mostu w Słupnicy trzeba zabezpieczyć w budżecie ponad 5 mln zł. P. Adamiak 

dodał, że remont mostu w Kuligach kosztował 3 mln zł.   

Przewodnicząca powiedziała, że most w Słupnicy stanowi ogromny problem dla 

mieszkańców gminy Biskupiec i nie tylko. Przewodnicząca wnioskowała o podjęcie tego 

niełatwego zadania, tym bardziej, że pierwsze inwestycje z nowej perspektywy finansowej 

UE ruszą dopiero w 2015 r. 
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Następnie zaproponowała, aby w tym momencie zrobić przerwę. Propozycję przyjęto. 

Przewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach. 

Ad. 10 

 Przerwa  

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Na sali obecnych było 15 radnych. Nieobecni radni: Dembek, Ząbkiewicz. 

Po przerwie oprócz radnych, Sekretarza Powiatu, Skarbnika Powiatu, Radcy Prawnego, 

obecni byli: Komendant Powiatowy Policji Mieczysław Wójcik, Andrzej Korecki, redaktor 

„Kuriera Iławskiego” Aleksandra Malinowska, protokolant Anna Andrzejczak. 

Ad. 9 

 Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2013 r.  

Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2013 r. stanowi załącznik nr 6. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do sprawozdania. Radni nie mieli 

pytań. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał 

zmieniających: XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/290/2013 z dnia 21 lutego 

2013r., XXXVII/295/2013 z dnia 28.03.2013r.. XXXVIII/305/2013 z dnia 25.04.2013r., 

XXXIX/313/2013 z dnia 29.05.2013r. , XL/322/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/336/2013 z 

dnia 25.07.2013 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Na salę obrad wszedł radny Ząbkiewicz.   

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Za uchwałą nr XLIV/346/2013 

(załącznik nr 7) głosowało 15 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. 
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Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale 

Nr XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał 

zmieniających: XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/291/2013 z dnia 21 lutego 

2013r., XXXVII/296/2013 z dnia 28.03.2013r., XXXVIII/306/2013 z dnia 25.04.2013r., 

XXXIX/314/2013 z dnia 29.05.2013r., XL/323/2013 z dnia 27.06.2013r., XLII/337/2013 z 

dnia 25.07.2013 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XLIV/347/2013 (załącznik 

nr 8) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego ufundowania 

sztandaru Komendzie Powiatowej Policji w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie poprosiła p. Komendanta o zabranie 

głosu. 

P. Wójcik powiedział, że prosił p. Przewodniczącą, aby ten punkt znalazł się w porządku sesji 

po wcześniejszych sugestiach przedstawicieli wszystkich samorządów. Od jakiegoś czasu 

dyskutują oni o idei ufundowania sztandaru dla policji. P. Komendant oczywiście popiera tę 

inicjatywę i bardzo za nią dziękuje. Dla Komendy to ogromny zaszczyt, który będzie 

mobilizował policjantów do dalszej sumiennej i rzetelnej pracy. Harmonogram działań jest 

taki, że po podjęciu po Radę Powiatu uchwały intencyjnej, powołany będzie Społeczny 

Komitet Fundacji Sztandaru, który będzie zajmował się dalej tą sprawą. Planuje się, że 

uroczystość nadania sztandaru odbędzie się na przełomie września i października 2014 r. 

Taka data z uwagi na to, że później odbędą się nowe wybory do samorządu. P. Komendant 

podkreślił, że za obecnej kadencji udzielono policji największego wsparcia, pomocy 

finansowej. Powiedział, że dołoży wszelkich starań, aby uroczystość była przeprowadzona na 

najwyższym poziomie. Będzie to zresztą monitorowane przez Gabinet Komendanta 

Głównego Policji i Komendanta Wojewódzkiego. Projekt sztandaru jest odgórnie określony, 
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elementy są stałe, z wyjątkiem herbu powiatu. Komitet zostanie powołany w najbliższych 

dniach. Zdaniem p. Komendanta na jego czele powinna stanąć Przewodnicząca Rady 

Powiatu. W jego skład powinni wejść Burmistrz Miasta i wójtowie gmin oraz inne osoby, 

które pomogą zebrać środki na sztandar. Sztandar i koszt organizacji imprezy to ponad 20 tys. 

zł. Do ustalenia jest w jakiej formie będą zbierane fundusze. Sztandar funduje społeczeństwo 

lokalne, ale nadaje go Minister Spraw Wewnętrznych. W przypadku sztandarów dla policji 

jest ściśle określone procedura. Sztandar musi spełniać ściśle określone kryteria. Dlatego nie 

jest tani, kosztuje 10 - 12 tys. zł.          

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XLIV/348/2013 (załącznik 

nr 9) podjęto jednogłośnie.  

Z sali obrad wyszedł radny Ząbkiewicz. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLIV/349/2013 (załącznik 

nr 10) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla poszkodowanych 

w pożarze w miejscowości Otr ęba 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLIV/350/2013 (załącznik 

nr 11) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 16 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Przewodnicząca poinformowała, że odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielano na bieżąco. 

Poprosiła Zarząd, aby spisać wszystkie wnioski, które złożono w sprawach dotyczących dróg 

wojewódzkich i przesłać do Zarządu Dróg Wojewódzkich, Zarządu Województwa i Sejmiku 

Województwa. 

Ustalono, że pismo zostanie wysłane także do wiadomości radnej Sejmiku p. Jolanty Szulc, 

gmin oraz lokalnych mediów.  
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Radny Tuchalski dodał, że na początku następnego roku należy ponowić zaproszenie na sesję 

dla Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Ad. 17 

 Sprawy różne  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 18 

 Zakończenie obrad XLIV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XLIV Sesji Rady 

Powiatu.    

 

 Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska 

              

  


